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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Centralstyrelse den 12 
februari 2025 på SKKs kansli. 
 

Närvarande:  

Ordinarie ledamöter: 

Britt-Marie Dornell, ordförande, Eva Liljekvist-Borg § 1–20, Lars Ramberg, Bo Skalin, 
Eva Lejdbrandt, Jörgen Oinonen § 1-18b, del av § 18d-32, Birgitta Bernhed, Thommy 
Sundell, Piia Nora 

Suppleanter: 

Jeanette Börjesson beslutande § 18c – del av 18d, § 21–32, Karin Brostam-Berglund § 
1–15, Anneli Hultman § 1–20 

Adjungerade: 

Kees de Jong, VD, Jenny Damgren, personalrepresentant, Helena Skarp, chef Avel och 
hälsa, Maritha Östlund-Holmsten, sammankallande SKKs valberedning § 1-15b, § 18c-
32, Britt-Marie Nordquist, SKKs valberedning § 1-15b, § 18c-32, Eva Löwenstein, SKKs 
valberedning § 1-15b, § 18c-32, Madeleine Bäck, SKKs valberedning § 1-15b, § 18c-32, 
Hans Almgren, lekmannarevisor, Rickard Hagström, suppleant lekmannarevisor, 
Fredrik Bruno, Chef Uppfödarservice, § 7b-c, Agneta Lönn, chefsjurist § 7b, Liz-Beth C 
Liljeqvist, Svenska Dvärghundklubben § 15a, Nina Karlsdotter, ledamot Arbetsgruppen 
Rashundars Sundhet del av § 15b 

Anmält förhinder: 

Gunnar Petersson 

Protokoll: 

Kjell Svensson 

§ 1 Sammanträdet öppnas 

Britt-Marie Dornell hälsade deltagarna välkomna och öppnade mötet.   

§ 2 Val av justerare 

Jörgen Oinonen och Bo Skalin valdes att justera dagens protokoll. 

§ 3  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes efter några omdisponeringar. 
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§ 4 Föregående protokoll 

Fanns justerat protokoll CS 1/2025. 
 

CS beslutade att godkänna protokollet och lägga det till handlingarna. 

§ 5 Presidiefrågor 

a) CS presidiebeslut 2024-11-25 - Rättning av årsredovisning Stiftelsen SKKs 
Donatorers fond 

I stiftelsen Svenska Kennelklubbens Donatorers fonds årsredovisning för 
2023 framgår av not 4 att reserverad utdelning av 2023 års resultat uppgår 
till 9 000 kr, baserat på resultatet 9 049 kr. Eftersom en tiondel av årets 
avkastning ska läggas till kapitalet ändras reserverad utdelning till 8 100 kr. 

 
CS beslutade att fastställa presidiets beslut. 

b) Presidiebeslut 2024-12-09 - Lekmannarevisorn om deltagande på nästa 
CS-möte 

CS beslutade i § 147 d/2024 att utifrån en begäran från lekmannarevisorn 
om deltagande på nästa CS-möte be lekmannarevisorn komplettera sin 
begäran om deltagande på CS-möte 12 februari 2025 med en motivering. 
Lekmannarevisorn och suppleanten har inkommit med en skrivelse i frågan. 
Då det finns olika syn på lekmannarevisorns roll och uppdrag inom presidiet 
bjuds lekmannarevisorn, suppleanten samt den auktoriserade revisorn in 
till presidiemöte den 20 januari för vidare diskussion i frågan innan beslut 
om i vilken omfattning revisorn ska bjudas in att närvara vid kommande CS-
möte tas av presidiet. 
 
CS beslutade att fastställa presidiets beslut. 
 

c) Presidiebeslut 2025-01-20 - Lekmannarevisorns deltagande på CS-möte 

Utifrån begäran från lekmannarevisorn om deltagande på nästa CS-möte 
den 12 februari 2025 har presidiet enligt CS beslut § 147 d/2024 i uppdrag 
att ta beslut om närvaron utifrån den kompletterande motiveringen till 
närvaron som CS begärt. 
Presidiet beklagar att lekmannarevisorn tackat nej till att delta på dagens 
presidiemöte för att få möjlighet att föra en vidare dialog kring upplägget 
av lekmannarevisorns uppdrag. 
Efter en ingående diskussion beslutade presidiet att bjuda in 
lekmannarevisorn till CS kommande ordinarie möte den 12 februari 2025. 
 
CS beslutade att fastställa presidiets beslut. 
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d) Presidiebeslut 2025-01-20 - Ny SKK representant i FCI Rescue Commission 

Leif Sundberg, SKKs delegat i FCI Rescue Commission sen 2013, har avsagt 
sig fortsatt uppdrag. 
Föreslås Ann-Marie Melin till ny SKK delegat i FCI Rescue Commission. 
Detta förslag stöds av SBKs utskottsgrupp för IPO-R. 
Ann-Marie är internationell domare i IPO-R och har varit engagerad i FCI 
Rescue Commissions arbetsgrupp för regelrevidering av IPO-R. 
För att SKKs nya delegat i FCI Rescue Commission ska kunna delta i 
kommande möte som är före nästa ordinarie CS-möte beslutade presidiet 
att utse Ann-Marie Melin till SKK delegat i FCI Rescue Commission. 
 
CS beslutade att fastställa presidiets beslut. 

§ 6 Kennelfullmäktige 2025 

a) Information från SKKs valberedning 

Maritha Östlund-Holmsten, sammankallande i SKKs valberedning, tackade 
för möjligheten för valberedningen att vara med på detta möte. Arbetet i 
valberedningen flyter på bra med många kontakter i organisationen. 
 
CS noterade informationen. 

b) Planering inför KF 2025 

Fanns planeringslista med alla deadlines inför årets KF för kännedom. 
 
CS noterade informationen. 

c) Centralstyrelsens delrapport angående uppdrag från Kennelfullmäktige 
2023. 

Fanns förslag till CS delrapport angående uppdrag från KF 2023.  
 
I enlighet med verksamhetsplanen för 2024–2025 ska CS följa upp och 
skriftligen delredovisa arbetet med de beslut som fattades rörande 
motioner och propositioner vid KF 2023 per den 31 december 2024. 
I rapporten lämnas också en nulägesrapport rörande arbetet med några 
viktiga övergripande områden från den antagna verksamhetsplanen för 
2024–2025. 
 
Rapporten planeras att skickas ut till de direkta medlemsorganisationerna i 
början av mars samt även publiceras på skk.se 
 
CS beslutade att godkänna rapporten. 
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d) Beredningsgrupp Hamiltonplaketten 

Fanns beslutsunderlag rörande att en beredningsgrupp behöver tillsättas 
som tar fram förslag till CS på vilka av de nominerade uppfödarna som ska 
tilldelas Hamiltonplaketten. 
 
Föreslås att gruppen ska bestå av en CS-ledamot som sammankallande, 
samt en person vardera från Avelskommittén, Uppfödarkommittén, 
Jakthundskommittén, Prov- och tävlingskommittén, Utställningskommittén 
och Kommittén för hundars mentalitet. 
 
CS beslutade att utse Bo Skalin till sammankallande och uppdra till 
ordförande i ovanstående kommittéer att utse en representant för 
respektive kommitté att ingå i gruppen. Därtill knyts Kjell Svensson som 
sekreterare till gruppen. 

e) Beredningsgrupp SKKs Förtjänsttecken 

Fanns beslutsunderlag rörande att en beredningsgrupp behöver tillsättas 
som tar fram förslag till CS på vilka av de nominerade personerna som ska 
tilldelas SKKs Förtjänsttecken. 
 
CS beslutade att utse Eva Lejdbrandt, Birgitta Bernhed och Kjell Svensson 
att ingå i gruppen. 

f) Frågor inför KF 2025 

Fanns beslutsunderlag rörande ett antal frågor kring genomförandet av KF 
2025. 
 
CS beslutade att: 

• Utskottsberedningar av inkomna motioner och propositioner ska 
genomföras inför KF 2025. 

• Workshops ska genomföras fredag kväll vid KF 2025. 

• VoteIT ska användas på KF 2025. 

• Föreslå KF att KF 2025 ska livesändas. 

g) Skrivelse från Svenska Hunduppfödarföreningen angående närvaro på KF 

Fanns skrivelse från Svenska Hunduppfödarföreningen där man önskar 
närvaro- och yttranderätt på KF. 
 
CS beslutade att med hänvisning till att det planeras att KF 2025 ska 
livesändas finns det alla möjligheter att ta del av vad som avhandlas på KF 
och därmed avslå Svenska Hunduppfödarföreningens önskemål om 
närvaro- och yttranderätt. 
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§ 7 SKKs Centrala organisation 

a) Förslag till reviderad arkivplan 

Fanns bordlagt ärende CS § 133 c/2024 rörande revidering av SKKs 
arkivplan där ett nytt förslag tagits fram som beaktat de synpunkter som 
framkom på förra mötet. 
 
CS beslutade att fastställa arkivplanen. 

b) Förslag från utredningen om SKKs disciplinära system 

Fanns beslutsunderlag kring den externa utredarens förslag kring 
förändringar av SKKs disciplinära system. 
 
KF 2023 beslutade att ge CS i uppdrag att låta genomföra en extern och 
oberoende genomlysning av SKKs regelverk och disciplinära system med 
målet att föreslå nästkommande KF förändringar av detsamma. 
CS har på förslag av en arbetsgrupp bestående av Eva Liljekvist-Borg, Jörgen 
Oinonen, Kerstin Widmark och Agneta Lönn tillsatt en extern utredare samt 
fastställt direktiv till utredaren utifrån KFs uppdrag. 
Utredaren lägger nu ett antal förslag utöver de åtgärder som redan finns 
idag med utgångspunkt utifrån de direktiv som CS fastställt. 
 

• För att minska antalet ärenden i Disciplinnämnden, DN, samt korta 
handläggningstiderna föreslås att möjligheten att utfärda en 
förseelseavgift införs som ska kunna utfärdas av såväl CS som DN 

 

• Införa ett nytt kapitel i SKKs grundregler där det framgår vilka 
disciplinära åtgärder som överträdelse av grundreglerna kan 
innebära. Detta för att belysa innebörden av överträdelse av 
grundreglerna även i grundreglerna och inte som nu, enbart i 
stadgarna. 

 

• En anmälningsavgift för enskild medlem som vill anmäla annan 
medlem till SKKs Disciplinnämnd införs. 

 
CS diskuterade förslagens detaljer och konsekvenser. 
 
CS beslutade att förslagen från utredaren ska skickas på remiss till SKKs 
direkta medlemsorganisationer. 
 
I utredningsuppdraget fanns också fråga från CS avseende publicering av 
DNs beslut såväl som publicering av namn. 
Utredarens förslag är att alla DNs beslut publiceras anonymiserat på 
hemsidan. I de fall att beslutet innebär uteslutning ska ett försättsblad där 
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det framgår vem beslutet avser finnas med i beslutet. Detta försättsblad tas 
bort efter ett år och då kvarstår enbart det anonymiserade beslutet i 
upplysningssyfte.  
För personer som inte är medlemmar och som får beslutet att de inte får bli 
medlemmar utan tillstyrkan från DN sker publiceringen anonymt, dessa 
namn framgår såldes inte på hemsidan och upplysning kan enbart fås via 
direkt kontakt med kansliet. 
Utredaren anser att alla beslut ska publiceras på hemsidan och att urval 
publiceras i tidningen Hundsport, företrädesvis ett urval av beslut som är 
utbildande, samt alla uteslutna. Även i tidningen sker publiceringen 
anonymt, förutom för uteslutna som publiceras med namn.  
 
CS beslutade att bordlägga beslut om publicering av DNs beslut till nästa 
möte. 

c) Förslag till reviderat syfte och mål för SKKs kennelkonsulentverksamhet 

Fanns beslutsunderlag med bilaga kring det uppdrag CS gav chefen för 
uppfödarservice i § 144 a/2024 att återkomma med ett förslag till reviderat 
syfte och mål för att utveckla SKKs kennelkonsulentverksamhet. 
 
SKKs kennelkonsulentverksamhet är mycket uppskattad och en unik tillgång 
för organisationen och våra uppfödare. Ingen annan gör oanmälda besök 
hos hunduppfödare på ett systematiskt sätt. Det fåtal kontroller landets 
länsstyrelser gör varje år är i princip uteslutande grundade på 
tillståndsansökan eller anmälningar från allmänheten (inklusive SKK). För 
uppfödare som står utanför organisationen finns idag ingen möjlighet att få 
en sådan kvalitetsstämpel som den ett godkänt kennelkonsulentbesök ska 
innebära. 
 
Genom att justera verksamhetens syfte får vi möjligheter att sätta mål som 
utgår från syftet och skapa tydliga prioriteringar och med fokus på 
hundhållningen inom organisationen. Det ökar i förlängningen värdet i att 
föda upp hundar inom SKK. 
 
Förslag till beslut: 

• Att syftet med SKKs kennelkonsulentverksamhet ska vara ”att 
kvalitetssäkra hundhållningen hos uppfödare anslutna till SKK”. 

 

• Att målsättningarna för verksamheten från och med 2026 ska vara: 
o Alla uppfödare som föder upp tre kullar eller fler per år ska 

få minst ett kennelkonsulentbesök årligen. 
o Samtliga av CS eller kansliet begärda besök ska genomföras. 
o Verksamheten ska utvecklas så att den på sikt prioriterar 

besök utifrån riskbedömning. 
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• Att uppdra till Uppfödarkommittén att: 
o Besluta om nytt regelverk i enlighet med föreslaget syfte och 

målsättningar. 
o Anpassa antalet auktoriserade kennelkonsulenter i enlighet 

med föreslagna syfte och målsättningar. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 

d) SKKs Organisationskonferens 

Fanns för information programmet för SKKs Organisationskonferens 15-16 
mars 2025. 
Informerades om det pågående planeringsarbetet inför konferensen. 
 
CS noterade informationen. 

§ 8 Information från SKKs ordförande 

a) Ordförande har ordet 

Fanns för kännedom inlägg från Facebook-gruppen ”Ordförande har ordet” 
publicerade 2024-12-09, 2024-12-21 och 2025-01-16. 
 
CS noterade informationen. 

b) Pressrelease från K8 i Paris 4–5 februari 2025 

Fanns för kännedom information från möte med 8 kennelklubbar den 4–5 
februari. 

 
CS noterade informationen. 

§ 9 Information från SKKs VD 

a) Aktuell kansliinformation 

Besparings- och effektiviseringsåtgärderna på kansliet fortsätter där den 
senaste åtgärden är att ånyo sammanföra 2 avdelningar och därigenom 
ytterligare minska kansliets bemanning.  
VD beskrev att de åtgärder som genomförts med nedskärningar genom 
åren naturligtvis medfört oro bland medarbetarna, men att stämningen 
varit god efter årsskiftet. 
 
 CS noterade informationen. 
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b) VD brev till CS 

Fanns för kännedom brev med information från SKKs VD till CS daterade 
2024-11-18, 2024-12-10 och 2025-01-21 
 
CS noterade informationen. 

§ 10 Information från personalrepresentant 

Gavs information om aktuella frågor från personalrepresentanten. 
 

CS noterade informationen. 

§ 11  Ekonomi 

a) Uppföljning ekonomi 

Dagen innan detta möte hölls ett arbetsmöte där CS ägnade förmiddagen åt 
en ingående genomgång och diskussion om SKKs framtida ekonomi. Ett 
omfattande och detaljerat ekonomiunderlag presenterades av VD och 
ekonomichefen. Diskussionerna vid arbetsmötet ledde fram till följande 
gemensamma medskick till VD för att årets och kommande års ekonomiska 
resultat ska tryggas.     

• Fortsatt noggrant följa den ekonomiska utvecklingen rörande utfall 
av bokslut 2024, uppföljning av reviderad budget 2025 och 
budgetering inför 2026 och 2027. 

• Fortsatt ta fram förslag på åtgärder för stärkt ekonomi både på kort 
och lång sikt. 

• Att konsekvensbeskriva dessa förslag på åtgärder. 
 

Det är ett gemensamt ansvar för alla involverade i verksamhetsplaneringen 
för 2026–2027 att ta ett stort ansvar för den ekonomiska utvecklingen. 
 
CS noterade informationen. 

b) Avskrivningstid IT-system 

I samband med årsbokslutet 2024 har det identifierat att vissa av de 
systemutvecklingar SKK genomfört under senare år har en ekonomisk 
livslängd på minst 10 år. SKK har tillämpat 5 års avskrivning på samtliga 
system. 
Avstämning har skett med SKKs auktoriserade revisor, BDO, som bekräftar 
att system som förväntas ha en ekonomisk livslängd på mer än tio år bör 
skrivas av enligt den principen. 
 
CS beslutade att ändra avskrivningsprincip för de system som bedöms ha 
en ekonomisk livslängd på mer än tio år från att skrivas av på fem år till att 
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skrivas av på tio år. Den förändrade ekonomiska livslängden tillämpas från 
och med 2024. 

c) Ersättning till CS-ledamot eller annan vid uppdrag som inte ingår i 
kommittéarbete 

I de beslut som tagits av KF § 39/2023 respektive CS § 168 a/2023 kring 
ersättningsregler saknas beslut kring ersättning när CS utser CS-ledamot att 
arbeta med större löpande uppdrag som inte hanteras inom en kommitté. 
 
CS beslutade att uppdra till VD att ta fram ett förslag till ersättningsmodell 
som förhåller sig till de beslut som KF och CS tidigare tagit. 

§ 12 Frågor som rör medlemmar och privatpersoner 

Skrivelse från medlem 
Fanns skrivelse från hundägare som yrkar på att titlar erhållna utomlands som 
erhållits under tidsperiod när hundägaren haft av SKKs Disciplinnämnd beslutat 
förbud att anmäla, föra eller låta framför hund vid utställning, prov, tävling eller 
beskrivning, så kallat tävlingsförbud, ska registreras i SKKs hundregister.  
Till skrivelsen fanns en bilaga från en juristfirma. 
 
CS konstaterar att det både inom NKU och FCI finns en princip att 
avstängningar från en nationell kennelklubb inom FCI ska respekteras av 
samtliga medlemsländers kennelklubbar. Därav är en person som erhållit 
tävlingsförbud i något FCI land enligt respektive nationell kennelklubbs 
regelverk inte tillåten att delta i tävlingsverksamhet. 
 
CS beslutade att avslå yrkandet. 

§ 13 Kommittén för Strategiskt Arbete, KSA 

Protokoll KSA 5/2024 
Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Kommitté för 
Strategiskt Arbete den 24 oktober 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 14 Prov- och Tävlingskommittén, PTK 

a) Protokoll PTK 4/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Prov- och 
Tävlingskommitté den 11 november 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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b) Adjungering till PTK 

Anmäldes att Emma Reuterhäll från Sveriges Hundungdom adjungerats till 
PTK. 
 
CS noterade informationen. 

c) Information från kommittéordförande 

Den 18 januari 2025 arrangerade PTK en konferens på SKKs kansli för 
special- och verksamhetsklubbar med prov och tävlingsregelverk som 
sorterar under PTK. 
Konferensen var välbesökt och genomfördes under mycket god stämning 
och starkt engagemang.  
En utvärdering av konferensen görs för avstämning och kvalitetssäkring 
inför kommande arrangemang. 
Konferensen präglades av samverkan inför kommande regelrevidering och 
FCI samverkan. Särskilt uppmärksammades behovet av ett mer 
inkluderande förhållningssätt gentemot ungdomar och personer med 
funktionsvariationer. Vidare redovisades av PTK genomförd enkät avseende 
krav inför domarutbildning samt vidareutbildning av domare hos berörda 
klubbar. 
 
CS noterade informationen. 

§ 15 Avelskommittén, AK 

a) Svenska Dvärghundklubben, SDHK 

Utifrån att SDHKs styrelse begärt närvaro på CS möte hälsades klubbens 
representant Liz-Beth C Liljeqvist välkommen via länk. 
 
Redogjordes för Svenska Dvärghundklubbens syn på följande tre frågor: 

• Handläggningstiden för svar på dispensansökan angående krav på 
genomförd RFG-S undersökning som infördes från årsskiftet där 
klubben i inledningsskedet önskar ett arbetssätt som skyndar på 
handläggningstiden. 

• Konsekvenser av att olika åldersregler gäller för genomförande av 
RFG-S undersökningar i till exempel Sverige och Norge. 

• Synpunkter på hanteringen och slutresultat av arbetet i AG/RS kring 
framtagande av exteriöra målbilder. Främst utifrån upplevd brist på 
tid och kommunikation i förhållande till sin roll som specialklubb 
med delegerat rasansvar för tre av de fyra fokusraserna samt att 
klubbarna inte sett den version av de exteriöra målbilderna som 
ligger för beslut hos CS.   
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CS tackade Svenska Dvärghundklubbens representant för informationen. 

b) Återrapportering av AG RS uppdrag från CS § 5 e/2024 angående 
framtagande av en exteriör målbild för respektive fokusras 

Under förra mandatperioden togs en programförklaring fram för att 
säkerställa att exteriöra faktorer vid avel alltid ska främja god hälsa som sen 
KF 2023 ställde sig bakom. 
 
SKKs programförklaring 
Svenska Kennelklubben ska, inom alla led i organisationen, bedriva och 
premiera en långsiktig avel där exteriöra faktorer alltid ska främja en god 
hälsa och därigenom säkerställa att våra rashundar har en utveckling som 
är hållbar över tid.  
Hundarna ska kunna utföra för hundar naturliga beteenden. 
 

• Andningsvägar ska tillåta god andningsförmåga utan att kirurgiska 
ingrepp krävs. 

• En väl fungerande temperaturreglering. 

• Hudveck ska, om de förekommer, inte kräva särskild omvårdnad för 
att undvika inflammationer. 

• Ögonskador, entropion, cherry eye och/eller rinnande ögon ska 
uppmärksammas och bevakas. 

• Ryggraden ska utvecklas normalt. 
 

Genom vetenskap och beprövad erfarenhet kan och ska vi intensifiera vårt 
arbete - där den goda hundhälsan sätts i främsta rummet. 
 
På CS 1/2024 (§ 5d) gjordes en ingående genomgång av olika aspekter kring 
att exteriöra faktorer vid avel alltid ska främja god hälsa. Denna genomgång 
resulterade i att CS konstaterade att dagens situation kring hälsoläget för 
de fyra fokusraserna inte är tillfredställande i förhållande till hundarnas 
välbefinnande och djurskyddslagstiftningen. Det är CS ansvar att agera i 
enlighet med programförklaringen för att ha kvar förtroende hos 
myndigheter och samhälle. 
 
CS § 5 e/2024 tog följande beslut: 
”För att ta det ansvar som ankommer på CS utifrån SKKs stadgar och för att 
säkerställa de fyra fokusrasernas, bostonterrier, engelsk bulldogg, fransk 
bulldogg och mops, framtida existens genom att ta ansvar för hundarnas 
välfärd och förhålla sig till svensk djurskydds-lagstiftning beslutade CS att:  
 

• Ge SKKs Avelskommitté/Arbetsgruppen för Rashundars Sundhet i 
uppdrag att under 2024 ta fram förslag på de konkreta åtgärder 
som krävs för att de prioriterade områdena i den av 
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Kennelfullmäktige godkända programförklaringen ska uppnås. Detta 
ska ske med stöd i den kunskap som erhållits från den forskning som 
finns tillgänglig. 

 

• Exteriör utveckling. 
o Genom framtagande av en exteriör målbild för respektive 

fokusras, vilken ska motsvara programförklaringens samtliga 
kriterier.” 

 
Under våren och sommaren 2024 genomfördes ett intensivt arbete i AG RS 
med att ta fram ett första förslag till exteriöra målbilder som motsvarar 
programförklaringens samtliga kriterier.  
Målbilderna är inte avsedda att visa en exakt idealhund utan 
ge en idé om hur typen behöver förändras för att uppfylla 
programförklaringens skrivningar. AG-RS förslag till exteriöra målbilder 
baseras på en samlad bild av den tillgängliga forskningen inom 
området. 
 
I september 2024 lämnade AG-RS en delrapport till SKK/CS som bland annat 
innehöll förslag till exteriöra målbilder.  
 
CS 4/2024 (§ 109b) beslutade att: 
 

• ”Ger AG RS i uppdrag att arbeta vidare utifrån de framtagna 
målbilderna som syftar till en utveckling mot så sunda och friska 
hundar som möjligt i enlighet med SKKs programförklaring. 

 

• För att nå målet ska detta ske tillsammans med berörda special- och 
rasklubbar med utgångspunkt i forskningsfakta och beprövad 
erfarenhet.” 

 
Under perioden oktober 2024 till januari 2025 hölls tre samrådsmöten per 
klubb för att diskutera och utveckla de exteriöra målbilderna. Det vill säga 
totalt 12 möten under en tremånadersperiod.  
Dessutom hölls i november ett webinarium om arbetet med de exteriöra 
målbilderna öppet för alla uppfödare och ägare av berörda raser. 

 
I de förslag som AG-RS nu presenterar för CS har arbetsgruppen förflyttat 
bilderna så långt det är möjligt ifråga om att införliva de synpunkter som 
berörda klubbar framfört, givet att programförklaringens samtliga delar 
samtidigt ska uppfyllas. 
 
Hälsades Nina Karlsdotter, ledamot i AG RS, välkommen till mötet via länk. 



  

SKK/CS nr 1–2025 
2025-02-12 
Sida 13/23 

 
 

 
 
Gjordes en ingående genomgång av förslagen till exteriöra målbilder med 
ledtexter. Både de ursprungliga förslagen som presenterades för CS i 
september 2024 och de förslag som respektive klubb lämnat presenterades 
för att illustrera hur arbetet med målbilderna utvecklats till de slutliga 
förslagen. 
Även jämförelser med formuleringarna i rasstandarderna i respektive 
fokusras gicks igenom för att illustrera det tolkningsutrymme som finns i 
standardtexterna. 
 
CS tackade Nina Karlsdotter för en informativ presentation. 
 
CS framförde inga synpunkter på utformningen av förslagen till de exteriöra 
målbilderna samt ledtexterna. 
 
CS förde en ingående diskussion om tidsaspekten på arbetet med 
framtagandet av målbilderna och samrådet med klubbarna. 
Även att det slutliga förlaget till målbilder inte kommunicerats med 
klubbarna innan CS möte diskuterades grundligt 
 
I CS uppdrag till AG RS (CS § 5e/2024) gavs en tidsgräns att uppdraget skulle 
redovisas för CS senast i november 2024. Det vill säga att tidsgränsen redan 
överskridits, varför ytterligare fördröjning inte är möjlig. Detta utifrån de 
krav som befintlig lagstiftning redan ger samt den kommande EU-
lagstiftningen inom området. 
 
CS beslutade att fastställa de exteriöra målbilderna med ledtexter för 
bostonterrier, engelsk bulldogg, fransk bulldogg och mops. 
Respektive special- och rasklubbar ska bjudas in till informationsmöte om 
beslutet innan beslutet publiceras. 
 
Eva Liljekvist Borg och Bo Skalin reserverade sig mot beslutet. 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Reserverar mig utifrån arbetssättet då de slutliga bilderna inte 
kommunicerats till rasklubbarna/specialklubb före beslut. 
 
Eva Liljekvist Borg Bo Skalin 
------------------------------------------------------------------------------------ 

c) Minnesanteckningar AG RS 2024-11-18 
Fanns för kännedom minnesanteckningar från Arbetsgruppen för 
Rashundars Sundhet 2024-11-18. 

 
CS noterade informationen. 
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d) Protokollsutdrag AK § 11 b/2025 ECVO och avelsrekommendationer 

Fanns information om att SKK från den 3 februari infört nya rutiner och nytt 
intyg för ögonlysning. Idag används ett svenskt ögonlysningsintyg i 
pappersform som togs i bruk 2011 och det som nu sker är att Sverige går 
över till det europeiska intyget ECVO (European College of Veterinary 
Ophthalmologists). 
Övergången innebär att många ögondiagnoser kommer graderas och 
redovisas på annat sätt än idag samt att det tillkommer en del diagnoser 
som inte finns med på det svenska intyget. 

 
CS noterade informationen. 

e) Protokoll AK nr 5–2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Avelskommitté den 5 november 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

f) Information från kommittéordförande 

Utifrån de synpunkter som SDHK framfört i § 15a uttalade AKs ordförande 
att AK ska ta till sig önskemålet om en effektivare dispenshantering samt 
samordning inom NKU gällande regler för RFG-S. 
 
CS noterade informationen. 

§ 16  Strategifrågor 

Rapport angående pågående arbete med SKK Vision 2030 
 
Strategidiskussioner 
Dagen innan detta möte hölls ett arbetsmöte där CS ägnade eftermiddagen åt 
målformuleringar av delstrategierna; ”Hållbar avel” samt ”En tydlig och effektiv 
organisationsstruktur” plus ”Ett modernt och effektivt föreningsarbete”, de två 
senare hanterades tillsammans.   
Arbetet var givande och framåtsyftande och gav hela CS möjlighet att vara 
delaktiga i det fortsatta arbetet med att implementera strategierna mot 
visionen med sikte mot 2030.  
Det fortsatt arbetet är tänkt att under året mynna ut i en strategisk 
utvecklingsplan för åren 2026–2031. 
 
CS noterade informationen. 

§ 17 Föreningskommittén, FK 



  

SKK/CS nr 1–2025 
2025-02-12 
Sida 15/23 

 
 

 
a) Beslut gällande Svenska Grand Danoisklubben 

Fanns för kännedom beslut fattat av FK verkställande utskott 2024-12-10 
angående delegation av rasansvar för grand danois till Svenska Moloss- och 
Herdehundklubben. 
 
CS noterade informationen. 

b) Protokoll FK nr 6–2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Föreningskommitté den 11 oktober 2024. 
 
Fanns fråga på protokollets § 124 d/2024 angående förslag om ändringar av 
SKKs stadgar.  
Efter att några oklarheter rätts ut konstaterades att aktuella 
frågeställningar kommer att hanteras i FKs fortsatta arbete med att ta fram 
förslag på nya delegationsordningar för rasansvar. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

c) Protokoll FK nr 7–2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Föreningskommitté den 20 november 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna 

d) Information från kommittéordförande 

Svenska Grand Danoisklubben har haft sitt första årsmöte som rasklubb. 
Mötet var konstruktivt och framåtsyftande. 
 
FK har haft kontakt med flera klubbar där styrelserna utsätts för  
trakasserier. I ett par fall så illa att styrelserna övervägt att ställa sina 
platser till förfogande. 
Detta är totalt oacceptabelt och försvårar ytterligare att få människor att 
vilja engagera sig i ideellt arbete. 
 
CS noterade informationen. 

§ 18 Uppfödarkommittén, UpK 

a) Överklagan beslut UpK § 81/2024 R31/24 

Fanns skrivelse från uppfödare som överklagar UpKs beslut § 81/2024 
R31/24 med bilagts avtal om långtidsförvaring av hundsperma. Överklagan 
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rör ansökan om att använda en ryskägd hane i avel. Vidare fanns yttrande 
från UpK med bilagor angående överklagan. 
 
CS konstaterar att utifrån de restriktioner som CS tidigare beslutat om 
gällande hundar från Ryssland och Belarus kan valpar efter en hanhund som 
ägs av person som är bosatt i Ryssland eller Belarus inte registreras av SKK. 
Det som reglerar detta är var ägaren till hunden är bosatt och inte vem som 
äger hundsperman som är tänkt att användas. Inte heller om den ryskägda 
hunden sen tidigare finns i SKKs hundregister utifrån att den tidigare har 
avkomma eller har deltagit i tävlingsverksamhet i Sverige påverkar detta. 
 
CS beslutade att avslå överklagan. 

b) Överklagan från Svenska Stövarklubben angående två dispensärenden 

Fanns skrivelse från Svenska Stövarklubben med överklagan av två olika 
beslut angående dispens för att använda tik i avel som är över 7 år och inte 
haft någon valpkull tidigare. Vidare framfördes i skrivelsen ifrågasättanden 
av hur handläggningen av dispensärendena gjorts. Till överklagan fanns två 
bilagor. Vidare fanns yttrande från UpK med bilagor samt yttrande från en 
av hundägarna i de aktuella ärendena. 
 
CS konstaterar att tiken nu är alltför gamla för att en dispens ska vara 
möjlig utifrån djurskyddsskäl och beslutar därmed att avslå överklagan. 
 
CS konstaterar att handläggningen följt gängse rutin i UpK. CS kan se ett 
behov av att se över rutinen kring hur samarbetet med AK kan utvecklas i 
fall där det rör en ras som är särskilt utsatt utifrån en smal avelsbas. 
 
Informerade UpKs ordförande om att UpK numera protokollför alla 
dispensärenden. 
 
CS noterade informationen. 
 
Jörgen Oinonen anmälde jäv och lämnade mötet. 
Birgitta Bernhed utsågs att justera § 18 c och d. 

c) Överklagan UpK beslut § 96 a/2024, Hävande av avelspärrar på 
omhändertagna taxar. 

Fanns skrivelse från uppfödare rörande överklagan av UpKs beslut § 96 
a/2024 angående avelsspärr. Uppfödaren yrkar på att CS upphäver beslutet 
om avelsspärr på två hundar ägda av uppfödaren samt att CS upphäver 
UpKs beslut om att avelsspärren på samtliga aktuella hundar inte ska kunna 
omprövas förrän i augusti 2025. 
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UpK har i § 96 a/2024 uttalat följande: 
 
”Kommittén anser att det i dagsläget inte är aktuellt för någon av tikarna 
att gå i avel med anledning av den levnadssituation tikarna befunnit sig i 
fram tills mycket nyligen. 
Hundarna behöver rekreation, både fysiskt och mentalt. Då kommittén 
önskar fatta ett välgrundat beslut angående vilka kriterier som ska 
uppfyllas för att en ansökan ska tas i beaktande beslutade kommittén att 
inhämta mer information. Med anledning av detta kommer kommittén 
återuppta denna fråga vid sitt dubbelmöte i april 2025. 
 
Kommittén låter meddela att eventuella ansökningar om hävning/lyftande 
av avelsspärr kan tas i beaktande som tidigast tolv (12) månader efter att 
omhändertagandet skedde, alltså tidigast 2025-08-16. När en ansökan 
inkommer till kommittén ska denna granskas och kommittén fattar sedan 
beslut i det enskilda fallet huruvida en hävning/lyftande av avelsspärren är 
lämplig. Utformningen av denna ansökan samt eventuella krav på kriterier 
som ska uppfyllas kommer kommittén att återkomma till.” 
 
CS beslutar att avslå överklagan med beaktande av de extraordinära 
omständigheter som omfattar detta ärende. 

d) Protokoll UpK 5/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Uppfödarkommitté den 30 oktober 2024. 
 
Diskuterades om ordförande och ledamöter i en av CS kommittéer kan 
reservera sig mot beslut utifrån att de formella besluten alltid tas av CS i 
och med att kommittéprotokollet godkänns av CS. 
 
CS beslutade att uppdra till FK att utreda frågan om reservationer i CS 
kommittéer och att även väga in den beslutsrätt som kommittéerna har 
enligt sina särskilda anvisningar. FK uppdras att återkomma till CS med 
förslag kring hur detta ska hanteras. 
 
Protokollet godkändes, med undantag av § 108/2024, och lades till 
handlingarna. 
 
Jörgen Oinonen återkom till mötet. 

 
Fanns fråga på protokollets § 108/2024 angående certifiering av uppfödare 
och UpKs uttalande att ”givet det ekonomiska läget och kommitténs 
reviderade budget för 2025 ser inte kommittén att det finns någon 
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möjlighet att genomföra det uppdraget som SKKs Centralstyrelse beslutat 
om avseende certifiering av uppfödare.” 
 
Lyftes vikten av att detta uppdrag genomförs utifrån att det är en 
prioriterad strategi i SKK Vision 2030. 
 
CS beslutade att VD kan bistå UpK i beredningen av uppdraget och ta fram 
relevanta underlag som sen tas tillbaka till UpK för vidare hantering. 
 
CS beslutade med ovanstående kommentar att fastställa § 108 i UpKs 
protokoll 5/2024. 

§ 19 Kommittén för Hundars Mentalitet, KHM 

a) Protokoll KHM 4/2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens Kommitté för 
Hundars Mentalitet den 29 november 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

b) Information från kommittéordförande 

Nästa 5 000 hundar gjorde BPH under 2024 och det finns ett stort intresse 
ifrån special- och rasklubbar. Då det varit lite snö i år så har BPH-
verksamheten redan kommit igång på vissa håll.  
Flera raser står i kö för att få mentalindex och Mentalpoolen har hög 
efterfrågan på föreläsningar. Det kan konstateras att mentalitetintresset är 
högt runt om i landet. 
 
CS noterade informationen. 

§ 20 Utbildningsfrågor 

a) Uppdragsbeskrivning för CS kontaktperson i utbildningsfrågor 

Fanns förslag till uppdragsbeskrivning för CS kontaktperson i 
utbildningsfrågor enligt uppdrag CS § 143 b/2024. 
 
Kontaktpersonen i CS för utbildningsfrågors har som uppdrag att 
omhänderta utbildningsfrågor och samverka med berörda instanser samt 
ombesörja att skapa en utbildningspool som säkerställer löpande 
verksamhet. 
 
CS beslutade att godkänna förslaget samt uppdra till Piia Noora att 
fortsätta arbetet. 



  

SKK/CS nr 1–2025 
2025-02-12 
Sida 19/23 

 
 

 
b) Djurbranschens Yrkesnämnd, DYN 

SKKs representant i DYN har tidigare rapporterat till SKKs 
Utbildningskommitté. Då kommittén nu avvecklats föreslås att 
rapporteringen sker direkt till CS. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 
 

c) Information från CS kontaktperson i utbildningsfrågor 
En översyn av den information som finns på skk.se rörande utbildning 
kommer att ske inom kort för att säkerställa att den är uppdaterad utifrån 
den förändring som skett inom detta område. 
 
CS noterade informationen. 

§ 21 Utställningskommittén, UtstK 

a) Överklagan av beslut UtstK § 74 b/2024 Övriga händelser utställningar 

Fanns överklagan från hundägare av UtstK beslut § 74 b/2024 där UtstK 
låtit bestyrelsens beslut om att avslå protest angående utdelat Disqualified 
på grund av ohälsa kvarstå. Fanns även yttrande från 
Exteriördomarkommittén § 126 a/2024 som föreslår CS att UtstK beslut ska 
kvarstå.  
 
CS beslutade avslå överklagan och konstaterade att domaren varit tydlig i 
sin kritik med varför hunden tilldelats aktuellt pris. 

b) Protokoll UtstK nr 5–2024 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Utställningskommitté den 5 november 2024. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

c) Information från kommittéordförande 

Inom NKU Show Group har det påbörjats ett arbete med att se över de 
nordiska ländernas utställningsregler, likheter och olikheter och om vi kan 
hitta områden där vi kan harmonisera regelverken. Arbetet kommer att 
pågå under 2025. 
 
Vid FCI Show Commissions möte i Riga beslutades att föreslå FCI General 
Committee att införa en ny obligatorisk klass på FCI internationella 
utställningar för hundar över 15 månader benämnd “Breed by exhibitor”. 
 
En digital brush up för ringsekreterare har genomförts med ca 90 deltagare. 
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En utvärdering av exteriörbedömningarna kommer att genomföras där 
klubbarna kommer at involveras både vid organisationskonferensen samt 
via enkätfrågor. 
 
Fanns för kännedom minnesnoteringar från möten med FCI Show 
Commission 2025-02-01, FCI Show Judges Commission 2025-02-01 och FCI 
Show and Show Judges Commissions joint meeting 2025-02-02 
 
CS noterade informationen. 

§ 22 Exteriördomarkommittén, EDK 

a) Begäran om omprövning av CS beslut § 132a/2024, Avauktorisation av 
exteriördomare. 

Fanns begäran om omprövning av CS beslut 132a/2024 angående 
avauktorisation av exteriördomare. I begäran yrkas att CS ändrar sitt beslut 
om avauktorisation och lämnar ärendet utan åtgärd. I andra hand yrkas på 
en annan disciplinär åtgärd som står i proportion till händelsen. 
 
Fanns yttrande från EDK som uttalar att då ingenting nytt framkommit i 
ärendet som ändrar det faktum att domarens agerande oreparerbart 
skadat dennes förtroende som svensk exteriördomare samt även skadat 
SKK är det EDKs bestämda åsikt att beslutet om avauktorisation ska kvarstå. 
 
CS beslutade att avauktorisationen kvarstår. 

b) Protokoll EDK 6/2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Exteriördomarkommitté den 6 november 2024. 

 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 23 Jakthundskommittén, JhK 

a) Skrivelse från medlemmar i Fågelhundarnas Arbetsutskott, FA, angående 
domaretiksfrågor 

 
CS beslutade att på grund av tidsbrist bordlägga ärendet till nästa möte 

b) Protokoll JhK nr 5-2024 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Jakthundskommitté den 23 oktober 2024. 
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Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

c) Information från kommittéordförande 

Utifrån frågor om det jaktetiska i att använda vissa hundraser som i sitt 
ursprungsland använts vid jakt, men som i Sverige inte ska användas utifrån 
ett jaktetiskt perspektiv, har frågan om kategoriseringen av hundraser som 
görs på skk.se väckts. För att undvika missförstånd och tydliggöra vilken typ 
av hundar som enligt svensk lagstiftning och jaktetik är lämpliga att använda 
vid jakt kommer kategoriseringen av hundraser tas bort på hundrassidorna 
på skk.se 

 
CS noterade informationen. 

§ 24 Nationella Dopingkommissionen för Hund, NatDopK 

Protokoll NatDopK 5/2024 
Protokoll fört vid sammanträde med Nationella Dopingkommissionen Hund den 
25 november 2024. 
 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 

§ 25 Disciplinnämnden, DN 

a) Beslut från SKK Disciplinnämnd 

För information fanns Disciplinnämndens beslut 97–99, 102–120/2024 
 

CS noterade informationen. 

b) Lista över personer som av Disciplinnämnden tilldelats disciplinär åtgärd 
som är funktionärer med uppdrag inom SKK 

 
CS noterade informationen. 

c) Protokollsutdrag SKKs Disciplinnämnd § 37/2024 

 
CS noterade informationen. 

§ 26 Svenska Kynologiska Akademien 

Protokoll Svenska Kynologiska Akademien 5/2024 
Fanns protokoll från Svenska Kynologiska Akademien 20 november 2024. 
 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 
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§ 27 Nordiska frågor 

Fanns protokoll från NKU/AU 2024-10-16. 
 
CS noterade informationen. 

§ 28 Internationella frågor 

a) Updated Report on The Distribution of FCI Pedigree Dogs in the European 
Union in 2022 

b) Minutes of the meeting of the FCI Commission for Education and Public 
Relations 2024-05-13 

c) Rapport från möte med FCI Canicross Commission 2024-08-24 

d) Minutes Meeting of 8 Kennel Clubs 11-12 September 2024 in Düsseldorf 

 
CS noterade informationen. 

. § 29 European Dog Show, EDS, 2026 

a) Uppföljning av CS beslut §142/2024 

Fanns svar från de svenska exteriördomare som tillskrivits angående 
agerande kopplat till SKKs arrangemang av EDS 2026. 
 
CS tog del av svaren och beslutade att ärendet inte föranleder någon 
ytterligare åtgärd. 

b) Information från EDS styrgrupp 

Birgitta Bernhed informerade om arbetet med EDS 2026. Utifrån FCI besked 
om undantag från obligatoriet att arrangera valpklasser på internationella 
utställningar, se CS § 154 b/2024, kommer valpklasser i enlighet med den 
ursprungliga planen inte att arrangeras på EDS 2026 i Stockholm.  
I styrgruppens planeringsarbete fokuseras nu på budget, parkering, 
samarbetspartners och marknadsföring. 
 
CS noterade informationen. 

§ 30 Information från revisorn 

Lekmannarevisorn informerade kort om sin syn på uppdraget. 
 
CS noterade informationen. 
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§ 31 Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde hålls 9 april 2025 på distans. 

§ 32 Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade de närvarande och avslutade mötet. 
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